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                                           شيماء أسامه عبد الحميد/د.م
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                                Dr. Shaimaa Osama Abdel Hamid
            Lecturer, Ceramic Dept, Faculty of Applied Arts, Helwan University

                                                                                                        :ملخص البحث
 ما أوجد أهمية هذا النوع،في الوقت الراهن تتجه المؤسسات األكاديمية العالمية نحو الدراسات البحثية ذات الطبيعة البينية
 حيث تؤدي المنهجية الفكرية المعتمدة على تطبيق الدراسات البينية،من الدراسات على مستوى تخصصات الفنون التطبيقية
 بين تخصصات الفنون التطبيقية المتعددة إلى مخرجات تصميمية ذات جودة عالية ومزودةInterdisciplinary Studies
                                         .بمعلومات تكاملية مبنية على تالقي المعارف والعلوم في التخصصات المشتركة
وعلى ذلك يهدف هذا البحث إلى وضع منهجية لإلستفادة بعلم البيوجيومتري في تصميم المنشات المعدنية وتصميم الخزف
                                  .المعماري كدراسة بينية بين تخصص األثاثات واإلنشاءات المعدنية وتخصص الخزف
وتوصل البحث إلى يستطيع علم البيوجيومترى أن يدخل طاقة التوازن إلى المنشأت المعدنية والخزف المعماري بأقل
 ولكن كل ما يحتاجه هو تطبيق بعض أسس، أو إمكانيات مادية عالية، حيث أنه ال يحتاج إلى أجهزة معقدة،التكاليف الممكنة
                                                             .التشكيل التصميمي التي يستطيع المصمم أن يطبقها بسهوله
                           البيوجيومتري – تصميم المنشأت المعدنية – تصميم الخزف المعماري:الكلمات المفتاحية

Abstract:
At the present time, the international academic institutions are moving towards interdisciplinary
research studies, which has created the importance of this type of studies at the level of applied
arts disciplines. The intellectual methodology based on interdisciplinary studies between the
various disciplines of applied arts leads to high quality design outputs, with complementary
information based on convergence of knowledge and science in common disciplines.
BioGeometry is one of the sciences that aims at reaching the appropriate design solutions
compatible with human energy in the design of architectural spaces, including the design of
metal structures and architectural ceramics by introducing a balance between different design
elements. The aim of this research is to develop a methodology for the use of BioGeometry
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science in the design of metal constructions and architectural ceramic as an internal study
between disciplines metal furniture and constructions and ceramics. The research found that
BioGeometry can introduce balance energy into metal constric
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